
P R O T O K Ó Ł  Nr  X/2007

z  SESJI  RADY  POWIATU  SKARŻYSKIEGO

odbytej 17 maja 2007r.

Miejsce odbycia sesji – Sala Herbowa Starostwa Powiatowego 
ul. Konarskiego 20, 26-110 Skarżysko-Kamienna 

Godzina rozpoczęcia obrad - 1500

W sesji udział wzięli:

- Poseł na Sejm Rzeczpospolitej Polskiej – Krzysztof Grzegorek 
- Przewodniczący Rady Miasta Skarżyska-Kamiennej – Jan Maćkowiak 
- Zastępca Prezydenta Miasta Skarżyska-Kamiennej – Grzegorz Małkus 
- Przewodniczący Rady Gminy Skarżysko Kościelne – Paweł Wiatr 
- Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu,
- Przedstawiciele organizacji społecznych i politycznych działających na 

terenie powiatu,
- Starosta i Wicestarosta Powiatu Skarżyskiego, 
- Członkowie Zarządu Powiatu Powiatu,
- Skarbnik i Sekretarz Powiatu oraz Naczelnicy Wydziałów Starostwa, 
- Radni Powiatu Skarżyskiego,
- Przedstawiciele lokalnych mediów.

Lista obecności radnych biorących udział w sesji i gości zaproszonych 
uczestniczących w obradach - w załączeniu.

Obrady poprowadził  Przewodniczący Rady Powiatu Skarżyskiego 
–  Ireneusz Syryjczyk. 

Sesję  Rady  Powiatu  Skarżyskiego  protokołowała:  Joanna  Wężyk  – 
Kierownik Biura Rady Powiatu.
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STRESZCZENIE  POSIEDZENIA

Ad. pkt. 1 Otwarcie Sesji.

X  w  kadencji  Sesję  Rady  Powiatu  Skarżyskiego  otworzył 
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Skarżyskiego  -  Pan  Ireneusz 
Syryjczyk, który powitał gości zaproszonych na dzisiejsze obrady, Radnych 
Powiatu Skarżyskiego oraz wszystkich biorących udział w Sesji. 

Ad. pkt. 2. Stwierdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad.

Przewodniczący obrad – Pan Ireneusz Syryjczyk  poinformował 
zebranych, iż dzisiejsza sesja zwołana została na wniosek ¼ ustawowego 
składu rady. 

Stwierdził, iż w sesji uczestniczy 19 radnych co stanowi 91 % ogólnego 
składu Rady, jest to zatem kworum zdolne do podejmowania prawomocnych 
uchwał i decyzji.

Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z § 19 ust. 3 pkt. 2) 
Statutu  Powiatu  Skarżyskiego,  Sekretarzem dzisiejszych  obrad  zgodnie
z porządkiem alfabetycznym będzie Radny Janusz Kuźdub. 

Następnie  stwierdził,  że  Państwo  Radni  wraz  z  zawiadomieniem
o dzisiejszej Sesji otrzymali projekt porządku obrad.

Zapytał,  czy  do  przedstawionego  projektu  porządku  X  Sesji  Rady 
Powiatu Radni, lub członkowie Zarządu Powiatu zgłaszają uwagi, wnioski lub 
inne propozycje.

Ponieważ  nie  zgłoszono żadnych uwag Przewodniczący  Rady poddał 
pod głosowanie porządek wraz z wprowadzonymi zmianami. 

Porządek X Sesji Rady Powiatu Skarżyskiego
został przyjęty jednogłośnie. 

Ad.pkt.3 Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Powiatu Skarżyskiego

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu – Pan Krzysztof Ligowski – 
poinformował  radnych,  iż  protokół  z  IX  sesji  był  wyłożony  do  wglądu  w 
Biurze Rady Powiatu.

Dodał,  iż  do  protokołu  radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag,  w  związku
z powyższym Wiceprzewodniczący zgłosił wniosek o jego przyjęcie.

Przewodniczący  obrad  –  Pan  Ireneusz  Syryjczyk poddał  pod 
głosowanie  wniosek  o  przyjęcie  protokołu  z  IX  sesji  Rady  Powiatu 
Skarżyskiego.
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Wniosek o przyjęcie protokołu z IX sesji został przyjęty – 
jednogłośnie

Ad.pkt.4  Sprawozdanie  Starosty  z  działalności  Zarządu  Powiatu 
        Skarżyskiego między sesjami.

Starosta  Skarżyski –  przedstawił  sprawozdania  z  działalności 
Zarządu Powiatu w okresie między sesjami.  

/przedłożone sprawozdanie w załączeniu/ 

Ad.pkt.5 Interpelacje i zapytania radnych 
 

Radna  Małgorzata  Kwiatkowska  poinformowała,  iż  zgodnie
z  Rozporządzeniem  Ministra  Zdrowia  z  21  marca  2007r.  zmieniającym 
rozporządzenie  w  sprawie  zakresu  i  organizacji  profilaktycznej  opieki 
zdrowotnej nad dziećmi i młodzieżą, obowiązek prowadzenia szczepień dzieci 
i młodzieży i wykonywania bilansu zdrowia dziecka zostaje przeniesiony ze 
szkół  do  ośrodków  zdrowia.  Wskazała,  iż  zmiana  ta  będzie  wymagała 
przekazania do przychodni kart szczepień. Zaapelowała o podjęcie działań, 
które w sposób jak najmniej uciążliwy dla uczniów i ich rodziców wprowadzą 
zmiany przyjęte Rozporządzeniem Ministra.  Stwierdziła,  iż powinny zostać 
podjęte następujące kroki:
– poinformowanie rodziców na wywiadówkach, bądź poprzez wywieszenie 

ogłoszeń  o  zmianach  dotyczących  wykonywania  szczepień  i  bilansu 
zdrowia dziecka,

– zorganizowanie  w  ośrodkach  zdrowia  punktów  szczepień  otwartych
w  godzinach  popołudniowych,  tak  aby  dzieci  mogły  w  godzinach 
pozalekcyjnych udać się do lekarza,

– rozdzielenie  wykonywania  szczepień  dzieci  szkolnych  od  szczepień 
niemowląt i dzieci przedszkolnych,   

– przekazanie do szkół informacji, w jakich dniach i godzinach otwarte będą 
punkty szczepień w poszczególnych przychodniach. 
        

W  swoim  wystąpieniu  zwróciła  ponadto  uwagę  na  brak  aktualizacji 
strony internetowej powiatu skarżyskiego.

Radny  Janusz  Borowiec odniósł  się  do  odpowiedzi  Starosty 
Skarżyskiego,  dotyczącej  prowadzenia  działalności  gospodarczej  przez 
dyrektora SP ZOZ w Skarżysku-Kamiennej. Zgodził się z zawartym w piśmie 
stwierdzeniem, iż jest to naruszenie zakazu zawartego w art. 4 ustawy z 21 
sierpnia  1997  roku  o  ograniczeniu  prowadzenia  działalności  gospodarczej 
przez osoby pełniące funkcje publiczne. Stwierdził,  iż  nie ma wątpliwości, 
że kierownik jednostki  organizacyjnej prowadzący działalność gospodarczą 
nie może dalej  pełnić  swojej  funkcji.  Zgodził  się,  iż  art.  5 ust.  2 ustawy 
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mówi, że w takim przypadku odwołuje się osobę naruszającą ten zakaz bądź 
rozwiązuje z nią umowę o pracę. Dyrektor Szpitala Powiatowego pełni swoje 
obowiązki  na  podstawie  umowy  cywilnoprawnej  –  kontraktu 
menedżerskiego.  Wyraził  zdanie,  iż  jest  to  nawiązanie  stosunku  pracy. 
Zwrócił  uwagę,  iż  kontrakt  menedżerski,  inaczej  umowa  o  zarządzanie 
należy  do  umów  o  świadczenie  usług,  do  których  stosuje  się  przepisy 
dotyczące umowy zlecenia określone w art. 734 – 751 Kodeksu Cywilnego. 
Zaznaczył,  iż  art.  746  §  1  K.C.  mówi,  iż  dający  zlecenie  może  je 
wypowiedzieć  w  każdym  czasie.  Zapytał  w  związku  z  tym,  jaka  jest 
przeszkoda  w  rozwiązaniu  umowy.  Stwierdził,  iż  nie  jest  przekonująca 
argumentacja  przedstawiona  przez  Starostę,  że  nie  można  rozwiązać
z Dyrektorem ZOZ umowy o pracę, bowiem wykonuje swoje obowiązki na 
podstawie  kontraktu  menedżerskiego.  Poinformował  o  wystąpieniu  do 
organu  nadzoru  o  interpretację  powyższych  przepisów  prawa.  Kończąc 
wskazał, że istotą kontraktu menedżerskiego jest powierzenie sprawowania 
zarządu w celu osiągnięcia zysku, natomiast w przedstawionym przez ZOZ 
planie  finansowym  na  rok  2007  zakłada  się  ok.  500000  zł  straty.
W związku z  powyższym zapytał,  czy  jest  to wywiązanie się  z  kontraktu 
menedżerskiego.   
   

Ad. pkt.6  Wolne wnioski i oświadczenia.  

Pan  Edward  Jaworski  –  przedstawiciel  Stowarzyszenia 
Patriotyczno-Narodowego  Orzeł  Polski  -  poruszył  kilka  istotnych 
problemów  min.  zdemontowanych  placów  zabaw  dla  dzieci  przy
ul.  Chałubińskiego,  które  do chwili  obecnej  nie  zostały  odbudowane oraz 
zbezczeszczeniu pomnika  na Skwerze Solidarności. 

/wystąpienie w załączeniu/  

Pan Krzysztof Grzegorek –  odnosząc się do wystąpienia Radnego 
Janusza Borowca stwierdził, iż przez tego typu wypowiedzi ma poczucie, że 
naruszone zostają jego dobra osobiste. Dla przykładu przypomniał sprawę 
funkcjonującego na terenie ZOZ zakładu pogrzebowego gdzie tłumaczył, że 
musimy zaczekać do końca roku bowiem przepisy nowej ustawy są martwe, 
a  rozwiązanie  umowy  z  zakładem  pogrzebowym  w  tym  czasie  będzie 
skutkowało  zapłaceniem  odszkodowania  dla  firmy.  Mimo  wyjaśnień  na 
następnej sesji Radny Janusz Borowiec nie omieszkał zapytać czy dyrektor 
Grzegorek  działa  ponad  prawem.  Następnie  Komisja  Rewizyjna 
przeprowadziła kontrolę w ZOZ i mimo wyjaśnień, które dyrektor złożył do 
protokołu został  on odczytany na sesji.  Na podstawie tej  kontroli  zostało 
złożone  doniesienie  do  prokuratury.  30  marca  przyszła  informacja
z  prokuratury  o  ponownym umorzeniu  sprawy,  a  jego  uzasadnienie  jest 
listem pochwalnym dla dyrekcji. Wyjaśnił, iż w momencie gdy szpital był na 
granicy bankructwa zwrócono się  z  propozycją  aby pokierował  szpitalem. 
Zgodził  sie  pod warunkiem,  że  będzie  nadal  kierował  oddziałem i  będzie 
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mógł  pracować jako lekarz.  Dlatego też zatrudniony został  na kontrakcie 
menadżerskim była najlepszą formą, który pozwalał  min. na prowadzenie 
gabinetu  lekarskiego.  Dla  uzupełnienia  podał,  ze  dochód  za  2006  rok
z  prowadzonego  gabinetu  wyniósł  0.  Dlatego  też  odczuwa,  że  każde 
wystąpienie jest bezpodstawnym atakiem na jego osobę i naruszaniem jego 
dóbr  osobistych.  Podejmie  wszelkie  kroki  prawne  aby  udowodnić  Panu 
Borowcowi, ze jego działanie jest celowe i nacechowane złą wolą.         

Kończąc wyraził przekonanie, że zamiast walczyć ze sobą, powinniśmy 
się wspólnie zebrać dookoła zadań i oczekiwań, aby bez względu na podziały 
polityczne działać dla dobra tego miasta i powiatu. 

Podkreślił,  że  dopóki  nie  udowodni  się  niczyjej  winy  nie  wolno 
pomawiać  drugiego  człowieka.  Stwierdził,  że  wie  o  toczącym  się 
postępowaniu prokuratorskim przeciwko panu Januszowi Borowcowi, jednak 
do głowy mu nie przyszło aby tę sprawę nagłaśniać. Dodał, że druga strona 
nie  ma  żadnych  skrupułów  przed  wystąpieniami,  które  mogą  zaszkodzić 
drugiemu człowiekowi.    

Radny Janusz Borowiec – odnosząc się do powyższej wypowiedzi 
oświadczył, że żadnych donosów do prokuratury ani na działalność szpitala 
ani Pana Dyrektora nie pisał. Jednocześnie wyjaśnił, że to Pan Cezary Ciosk
i Tomasz Kędzierski donieśli na niego do prokuratury z domniemaniem, że 
złożył  złe oświadczenia majątkowe.  Następnie przeczytał  fragment pisma, 
które  Starosta  przekazał  Wojewodzie  Świętokrzyskiemu  “...w  dwóch 
przypadkach naruszony został zakaz zawarty w art. 4 ustawy o ograniczeniu 
prowadzenia  działalności  gospodarczej  przez  osoby  pełniące  funkcje 
publiczne. Nieprawidłowości dotyczą zakazu w prowadzeniu działalności na 
własny rachunek przez Dyrektora MOMP oraz Dyrektora SPZOZ”. Dlatego też 
podkreślił, że nie jest to tylko jego ocena ani jego wymysły.      

Przewodniczący Rady – poinformował, o powstaniu nowego klubu 
radnych  “Stowarzyszeni  na  rzecz  powiatu”  i  rozwiązaniu  Klubu  Radnych 
Skarżyskie  Przymierze  Samorządowe.  Przewodniczącym  nowego  Klubu 
został  Radny  Jerzy  Cukierski,  Wiceprzewodniczącym  Radna  Bożena 
Bętkowska i Sekretarzem – Radny Marcin Ożóg.     

Ad.pkt.7 Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania 

Starosta  Skarżyski  –  Pan  Jerzy  Żmijewski –  odnosząc  się  do 
wystąpienia Radnej Małgorzaty Kwiatkowskiej w sprawie funkcjonowania BIP 
poinformował,  że  informacje  są  uaktualniane  na  bieżąco,  natomiast 
oświadczenia  majątkowe  będą  wprowadzane  niebawem,  ponieważ 
zakończona został ich analiza. Jeśli chodzi o stronę internetową powiatu to 
nie ma pewności co do wprowadzanych danych, jednak zapewnił, że jeżeli 
zmiany nie zostały do chwili obecnej naniesione to w ciągu kilku dni zostanie 
to uzupełnione. 

Następnie  odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnego  Janusza  Borowca 
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poinformował,  że  udzieli  odpowiedzi  na  piśmie  ze  względu  na  zawiłość 
kwestii prowadzonej przez dyrektora ZOZ działalności gospodarczej.  

Ad.pkt. 8  Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie: stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu radnego

 
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu – Pani Bożena Bętkowska – 

przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie:  stwierdzenia  wygaśnięcia 
mandatu radnego.  

Radny  Zenon  Nowakowski  –  zaproponował  dopisanie  w  §  1  po 
wyrazie “radnego” “Rady Powiatu Skarżyskiego”.

Radny  Jerzy  Cukierski  -   zgłosił  wniosek,  aby  §  1  otrzymał 
brzmienie:  “W związku  z  objęciem z  dniem 7.05.2007r.  funkcji  Zastępcy 
Prezydenta Miasta Skarżyska-Kamiennej stwierdza się wygaśnięcie mandatu 
Radnego Rady Powiatu Skarżyskiego Pana Grzegorza Małkusa.” 

Ponieważ Radni nie wnieśli innych uwag Przewodniczący Rady poddał 
pod głosowanie zgłoszony wniosek, który został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Rada przegłosowała projekt uchwały wraz z wprowadzoną zmianą. 
 

Za przyjęciem uchwały głosowało – 18 radnych 
Wstrzymała się od głosu – 1 osoba

Uchwała  w  sprawie:  stwierdzenia  wygaśnięcia  mandatu  radnego. 
została przyjęta i uzyskała Nr 54/X/2007.

Przewodniczący  Rady –  w  imieniu  Rady  i  Zarządu  Powiatu 
podziękował Panu Grzegorzowi Małkusowi za dotychczasową pracę w Radzie 
Powiatu  Skarżyskiego  oraz  złożył  gratulacje  za  objęcie  funkcji 
Wiceprezydenta Miasta. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  –  Pan  Ireneusz  Syryjczyk
i Starosta – Pan Jerzy Żmijewski – wręczyli Panu Grzegorzowi Małkusowi 
podziękowania i kwiaty.

Radny Janusz Borowiec – w imieniu Radnych Klubu PiS podziękował 
za  współpracę  w  III  kadencji  samorządu  powiatowego  oraz  gratulacje  
z  tytułu  objęcia  zaszczytnej  funkcji  Wiceprezydenta  Miasta  Skarżyska-
Kamiennej.  Radni  Klubu  PiS  wręczyli  Panu  Grzegorzowi  Małkusowi 
pamiątkowe pióro. 
     

Pan Grzegorz Małkus – dziękując za te miłe słowa oznajmił, że jest 
wzruszony  oprawą  dzisiejszej  sesji.  Dodał,  że  jest  usatysfakcjonowany
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z  półrocznej  pracy  w  samorządzie  powiatowym.  Wyraził  przekonanie,  że 
doświadczenie, które zdobył pracując w radzie powiatu wykorzysta w dalszej 
pracy  dla  dobra mieszkańców powiatu.  Życząc wszystkim radnym dalszej 
owocnej pracy na niwie samorządu powiatowego, zapewnił że postara się 
gościć na każdej sesji Rady Powiatu Skarżyskiego.    
 

Ad.pkt.10   Zamknięcie sesji Rady Powiatu Skarżyskiego  

Przewodniczący  Rady –  informując,  że  porządek  X  sesji  został 
zrealizowany w całości,  poprosił  o  powstanie z miejsc  i  zakończył  obrady 
poprzez wygłoszenie formuły 

“Zamykam X Sesję Rady Powiatu Skarżyskiego".

    

Godzina zakończenia obrad –1610

Protokołowała:
Joanna Wężyk                                           Przewodniczący
                                     Rady Powiatu Skarżyskiego 
            

                                           IRENEUSZ SYRYJCZYK
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